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PŘÁNÍ
V porovnání s předcho-

zími dvěma lety se koneč-
ně  letos  můžeme  volně 
bavit! A  je  tolik  lákadel. 
Začaly adventní a vánoční 
jarmarky, většinou s krás-
ným  programem  a  mož-
ností dát si  lahodný punč 
ve  společnosti  blízkých. 
A taky kamarádů, je doba 
setkávání. 
Užívejte  si  ten  báječný 

čas, kdy mráz strká prstí-
ky pod kabáty  a od pusy 
se  kouří,  zkřehlými  prs-
ty  svíráme  horké  hrneč-
ky  a  kelímky  a  těšíme 
se  domů,  na  pohádky, 
na vůni cukroví a kouzel-
né chvilky s rodinou.
Přejeme  vám  všem  ty 

nejkrásnější vánoční svát-
ky a šťastný vstup do no-
vého roku! Ať se vám daří 
a ať se splní každé přání!

Vánoční zvoneček tichounce zacinká, po roce přichází nejhezčí chvilinka.
Panenka Maria oděná kožíškem vychází z Betléma v náručí s Ježíškem.
Nesou nám noviny, úžasné zvěsti a my vám přejeme raneček štěstí!

Veselé Vánoce a šťastný nový rok!  Vaše REDAKCE

PaV



   z Rokytnice v Orlických horáchZPRÁVY

Kompletní text Usnesení 
zastupitelstva a radyměs-
ta je uveden na interne-
tových stránkách města 
www.rokytnicevoh.cz nebo 
k nahlédnutí na Městském 
úřadu v Rokytnici v Orlic-
kých horách.

Informace z jednání zastupitelstva města dne 17.10.2022 - 
zkrácený výpis

l Složení slibu členů zastupitelstva města
Předsedající  přečetl  slib  zastupitelů  a  jmenovitě  vyzval  pří-
tomné členy zastupitelstva města, aby ho složili pronesením 
slova  „slibuji“  a  podepsali  ho  na  připraveném  listu  papíru. 
Žádný člen zastupitelstva neodmítl složit slib ani nesložil slib 
s výhradou.
Zastupitelstvo  města  Rokytnice  v  Orlických  horách  bere 
na vědomí složení předepsaného slibu všech přítomných čle-
nů zastupitelstva města - přiložen k zápisu.

l Ustanovení orgánů
Předsedající  podal  návrh,  aby  funkce  starosty  byla  funk-
cí  uvolněnou,  funkce místostarosty  a  členů  rady města  byla 
funkcí  neuvolněnou  jako v předcházejících volebních obdo-
bích. Ze strany zastupitelů nebyly podány žádné jiné návrhy.
Zastupitelstvo města Rokytnice v Orlických horách schvalu-
je výkon funkce starosty města jako uvolněnou funkci, výkon 
funkce místostarosty města a členů rady města jako neuvolně-
né funkce.

Informace z jednání zastupitelstva města dne 31.10.2022 - 
zkrácený výpis

l Volba starosty 
Předsedající  zahájil  volbu  starosty  a  vyzval  přítomné  zastu-
pitele  k  návrhu  na  obsazení  funkce  starosty. Volba  starosty 
dle volebního řádu proběhne tajným hlasováním. Přítomným 
členům zastupitelstva byly  rozdány hlasovací  lístky v počtu 
15 ks.
Návrh: pan Petr Fric za SNK ROKYTNICE PRO navrhuje 
PhDr. Jiřího Štěpána, Ph.D.

Návrh: Mgr. Zdeněk Dušek za SNK SDRUŽENÍ PRO RO-
KYTNICI navrhuje Ing. Luboše Michalce

Proběhlo 1. kolo volby starosty  -  navržení  kandidáti 
PhDr. Jiří Štěpán Ph.D. s počtem 6 hlasů, Ing. Luboš Michalec 
s počtem 8 hlasů a 1 hlas byl neplatný.

Předsedkyně volební komise Ing. Klára Fišerová oznámila, že 
starostou byl zvolen 8 hlasy Ing. Luboš Michalec. Zpráva vo-
lební komise o hlasování přiložena k zápisu.
Zastupitelstvo města Rokytnice v Orlických horách volí uvol-

Ze Zastupitelstva města
něným starostou města pro volební období 2022 - 2026 pana 
Ing. Luboše Michalce.

l Volba místostarosty
Předsedající  zahájil  volbu  místostarosty  a  vyzval  přítomné 
zastupitele k návrhu na obsazení funkce místostarosty. Volba 
místostarosty  dle  volebního  řádu  proběhne  tajným  hlasová-
ním. Přítomným členům zastupitelstva byly rozdány hlasovací 
lístky v počtu 15 ks.
Návrh: Mgr. Pavel Janeček za KDU - ČSL nenavrhl žádného 
kandidáta.

Návrh: MUDr. Zdeněk Vošvrda za SNK MĚSTO ROH - RO-
ZUM, ODVAHA, HRDOST nenavrhl žádného kandidáta.

Návrh: Bc. Daniel Divíšek SNK Na horách doma nenavrhl 
žádného kandidáta.

Návrh: pan Petr Fric za SNK ROKYTNICE PRO nenavrhl 
žádného kandidáta.

Návrh: Mgr. Zdeněk Dušek za SNK SDRUŽENÍ PRO RO-
KYTNICI navrhuje pana Michala Štefka.

Předsedkyně volební komise Ing. Klára Fišerová oznámila, že 
místostarostou byl zvolen 11 hlasy pan Michal Štefek, 4 hlasy 
byly neplatné. Zpráva volební komise o hlasování přiložena 
k zápisu.

Zastupitelstvo města Rokytnice v Orlických horách volí ne-
uvolněným místostarostou města  pro volební  období  2022  - 
2026 pana Michala Štefka.

l Volba členů rady města
Předsedající zahájil volbu  tří členů rady města a vyzval pří-
tomné zastupitele k podání návrhů na obsazení funkce tří čle-
nů rady města.

MUDr. Zdeněk Vošvrda  za SNK MĚSTO ROH  - ROZUM, 
ODVAHA, HRDOST navrhl veřejnou volbu členů rady města.
Volba členů rady města dle volebního řádu proběhne aklamací.

Návrh: MUDr. Zdeněk Vošvrda za SNK MĚSTO ROH - RO-
ZUM, ODVAHA, HRDOST navrhl Mgr. Vendulu Michalco-
vou.
Návrh:  pan Michal  Štefek  za  SNK  SDRUŽENÍ  PRO  RO-
KYTNICI navrhl Ing. Kláru Fišerovou a Mgr. Zdeňka Duška.

Zastupitelstvo města Rokytnice v Orlických horách schvaluje 
volbu členů rady města aklamací.

Zastupitelstvo města Rokytnice v Orlických horách volí neu-
volněným členem rady města pro volební období 2022 – 2026 
paní Ing. Kláru Fišerovou.



Zastupitelstvo města Rokytnice v Orlických horách volí neu-
volněným členem rady města pro volební období 2022 – 2026 
pana Mgr. Zdeňka Duška.
Zastupitelstvo města Rokytnice v Orlických horách volí neu-
volněným členem rady města pro volební období 2022 – 2026 
paní Mgr. Vendulu Michalcovou.

l Zastupování města v dobrovolných svazcích obcí 
Předsedající  seznámil  přítomné,  že město  je  členem Dobro-
volnému  svazku  obcí  „Region Orlické  hory“,  „Mikroregion 
Rychnovsko“ a „destinační společnosti Orlické hory a Podor-
licko, Svazu měst a obcí České republiky, Euroregionu Pomezí 
Čech, Moravy a Kladska - Euroregionu Glacensis a Sdružení 
historických sídel Čech, Moravy a Slezska, proto je nutné, aby 
byla pověřena osoba k zastupování města ve svazcích. V mi-
nulém volebním období  zastupoval město v  těchto  svazcích 
starosta, proto je navrhováno, aby v novém volebním období 
opět město zastupoval starosta.

Návrh: PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. byl navržen na zastupování 
města Rokytnice v Orlických horách v Euroregionu Pomezí 
Čech, Moravy a Kladska - Euroregionu Glacensis pro volební 
období 2022 - 2026.

Zastupitelstvo města Rokytnice v Orlických horách pověřu-
je pana Ing. Luboše Michalce k zastupování města Rokytnice 
v Orlických horách v Dobrovolném svazku obcí Region Orlic-
ké hory pro volební období 2022 - 2026.
Zastupitelstvo města Rokytnice v Orlických horách pověřu-
je pana Ing. Luboše Michalce k zastupování města Rokytnice 
v Orlických horách v Dobrovolném svazku obcí Mikroregion 
Rychnovsko pro volební období 2022 - 2026.
Zastupitelstvo města Rokytnice v Orlických horách pověřu-
je pana Ing. Luboše Michalce k zastupování města Rokytni-
ce v Orlických horách v destinační společnosti Orlické hory 
a Podorlicko pro volební období 2022 - 2026.
Zastupitelstvo města Rokytnice v Orlických horách pověřu-
je pana Ing. Luboše Michalce k zastupování města Rokytnice 
v Orlických horách ve Svazu měst a obcí České republiky pro 
volební období 2022 - 2026.
Zastupitelstvo města Rokytnice v Orlických horách pověřuje 
pana PhDr. Jiřího Štěpána, Ph.D. k zastupování města Rokyt-
nice v Orlických horách v Euroregionu Pomezí Čech, Moravy 
a Kladska - Euroregionu Glacensis pro volební období 2022 
- 2026.
Zastupitelstvo města Rokytnice v Orlických horách pověřu-
je pana Ing. Luboše Michalce k zastupování města Rokytnice 
v Orlických horách ve Sdružení historických sídel Čech, Mo-
ravy a Slezska pro volební období 2022 - 2026.

l Schválení určeného zastupitele pro pořizování změny 
územního plánu
Tajemnice  informovala o nutnosti  schválení určeného zastu-
pitele pro spolupráci na pořízení změny územního plánu. Ze 
strany zastupitelů nebyly žádné připomínky.
Zastupitelstvo města Rokytnice v Orlických horách schvaluje 
určeným zastupitelem pro spolupráci s úřadem územního plá-
nování na územně plánovací činnosti obce paní Evu Levou.

Informace z jednání rady města dne 7.11.2022
- zkrácený výpis

l Rozdělení působnosti radních
Starosta seznámil radní s návrhem na rozdělení gescí radních. 
Rada města Rokytnice v Orlických horách schvaluje rozdělení 
působnosti radních následovně:

-  Ing.  Luboš  Michalec  -  územně  -  plánovací  dokumentace 
a  regionální  rozvoj,  majetkoprávní  vztahy,  krizové  řízení, 
požární ochrana, dopravní obslužnost, hospodaření příspěv-
kových organizací, památková péče

-  Ing. Klára  Fišerová  -  životní  prostředí,  kultura  a  cestovní 
ruch

- Mgr. Zdeněk Dušek - volnočasové aktivity a podpora spor-
tu, prevence kriminality Mgr. --Mgr. Vendula Michalcová - 
zdravotní a sociální politika

- Michal Štefek - finanční kontrola a plánování, dotační politi-
ka města, ekonomika města, investice a správa majetku

l Komise rady města
Starosta předložil návrh na ustanovení komisí rady města a je-
jich předsedů. 
Rada města Rokytnice v Orlických horách schvaluje ustano-
vení komisí rady města a jmenuje jejich předsedy:
- Bytová komise – předseda pan Michal Štefek,
- Komise pro občanské záležitosti – předseda Bc. Vlasta Ga-
llová

- Sociální  a  zdravotní komise – předseda Mgr. Vendula Mi-
chalcová,

- Komise pro regeneraci památkové zóny – předseda Ing. Lu-
boš Michalec,

- Komise  pro  volnočasové  aktivity  a  prevenci  kriminality  – 
předseda Mgr. Zdeněk Dušek.

l Informace z dílčího přezkoumání hospodaření města 
Radě města byl předložen zápis z dílčího přezkoumání hospo-
daření města Rokytnice v Orlických horách za rok 2022.
Rada města Rokytnice v Orlických horách bere na vědomí zá-
pis z dílčího přezkoumání hospodaření města Rokytnice v Or-
lických horách za rok 2022.

Informace z jednání rady města dne 16.11.2022
- zkrácený výpis

l Smlouva o dodávkách tepelné energie
Radě města v postavení jediného společníka společnosti CEN-
TEP, spol. s r.o. byla předložena smlouva o dodávkách tepelné 
energie se společností EKOENERGY MORAVIA s.r.o.
Rada města Rokytnice v Orlických horách schvaluje uzavřít 
se společností EKOENERGY MORAVIA s.r.o., se sídlem Ná-
dražní 1000, 696 03 Dubňany, IČO 29285780 smlouvu o do-
dávkách tepelné energie dle předloženého návrhu.

Z Rady města

Uzavření městského úřadu v době vánočních svátků

 22. 12. – 23. 12. 2022 
a 27. 12. – 30. 12. 2022

bude Městský úřad v Rokytnici v Orlických horách
UZAVŘEN.



Na  Město  Rokytnice  v  Orlických  horách  se  obrací  
odběratelé tepla s žádostí o informace o centrálním vytápění 
v Rokytnici v O. h., proto vedení města vydává své prohlášení 
k historii a současné situaci centrálního vytápění ve městě.  
V  devadesátých  letech minulého  století  bylo  v Rokytnici 

v O. h. rozhodnuto o vybudování městské teplárny, která měla 
zásobovat teplem velkou část Rokytnice. V kotlech teplárny, 
která byla nazvána Centep, bylo možno topit uhlím a dřevní 
štěpkou. Štěpka se v té době jevila jako velmi vhodné ekolo-
gické palivo a vše dobře fungovalo. Postupem času se situace 
začala měnit.  Pily  v  okolí,  které  štěpku  dodávaly,  ukončily 
svoji činnost. Poté bylo společnosti ČEZ povoleno využívá-
ní  štěpky v  tepelných elektrárnách,  začalo  jí být nedostatek 
a došlo k jejímu zdražování. V průběhu let také kolísal odběr 
tepelné energie – činnost ukončil jeden z velkých odběratelů 
v Rokytnici - závod MTH, zateplily se panelové domy a roz-
vody tepla se jevily jako předimenzované. Velkým zásahem 
do  ekonomiky  provozu  teplárny  byla  také  emisní  nařízení. 
V takto nastalé situaci připravilo v roce 2016 tehdejší vedení 
města s jednatelem Centepu projekt na reformu topení. V dané 
době se jim jevilo nejvhodnější ponechat Centepu rozvodnou 
síť a teplo nakupovat od firmy, která bude teplo vyrábět v pro-
najatých  městských  prostorách  ve  svých  zařízeních.  Tento 
návrh se z dnešního úhlu pohledu a znalosti současné situace 
může jevit  jako ne úplně ideální, ale v té době ho podpořili 
všichni tehdejší zastupitelé jako nejlepší. Proběhlo výběrové 
řízení na dodavatele tepla a výběrová komise doporučila jako 
vítěze společnost EKOENERGY MORAVIA s.r.o., která byla 
následně dodavatelem tepla schválena. V prvních letech spo-
lupráce se objevovaly pouze menší běžné problémy ve spolu-
práci Centepu a EKOENERGY MORAVIA s.r.o. 
Větší problémy nastaly vlivem celkové energetické krize. 

Výrazně rostla cena pelet a dodavatel požadoval stále vyšší cenu 
za dodávané teplo. Jednatel Centepu i vedení města respekto-
vali toto navyšování ceny, zároveň se však obávali, aby nebyl 
překročen legislativní rámec navýšení ceny, která byla vysoutě-
žena ve výběrovém řízení. Schválením dodatku č. I ke smlou-
vě dne 08.03.2022 město v maximální možné míře vyhově-
lo  požadavkům dodavatele  tepla. Cena  tepla  byla  navýšena 
o 40% a dále byla dodavateli vyplacena jednorázová finanční 
satisfakce spojená se zvýšenými náklady na palivo v období  
říjen  2021  –  leden  2022  v  částce  579  810,52 Kč  bez DPH. 
Vedení města od počátku odmítalo nedůvodné navýšení ceny 
tepla, když prioritou města byly výhodné podmínky pro kon-
cové odběratele. K  rozhodnutí o navýšení  ceny a vyplacení 
finanční  satisfakce  zpětně  přispěla  také  změna mezinárodní 
situace spojená s vypuknutím války na Ukrajině, která zna-

menala další destabilizaci energetických trhů. Veškeré kroky 
město  řádně konzultovalo s advokátní kanceláří  se  speciali-
zací na komunální sféru. Při sepisu dodatku bylo dodavateli 
tepla opakovaně zdůrazňováno, že další navýšení ceny tepla 
nebylo možné a že město usilovalo o nastavení další spolu-
práce v trvalém a udržitelném formátu. Přesto dodavatel tepla 
v rámci probíhajících jednání další finanční plnění požaduje 
od termínu 18.03.2022.  
V září 2022 v kotelnách docházely pelety a dodavatel EKO-

ENERGY MORAVIA s.r.o. poprvé oznámil ukončení dodáv-
ky  tepla  z  důvodu  neschopnosti  nakupovat  pelety.  Nastalo 
složité jednání. Jednatel Centepu byl schopen opatřit levnější 
pelety z okolí Rokytnice. Aby bylo rokytnickým občanům za-
jištěno teplo a teplá voda, dohodlo se, že Centep bude nadále 
pelety  nakupovat  a EKOENERGY MORAVIA bude  pokra-
čovat v dodávkách tepla za cenu 212,86 Kč za 1GJ bez vlast-
ního  nákupu  pelet. Na  začátku  listopadu,  ihned  po  nástupu 
nového  starosty  do  funkce,  navrhla  společnost EKOENER-
GY MORAVIA s.r.o. dojednání nových smluvních podmínek. 
S tímto návrhem město souhlasí a má zájem na vyřešení práv-
ních  vztahů.  Nákupem  paliva  město  naplnilo  svůj  prioritní 
zájem, tedy zajistit dodávky tepla a teplé užitkové vody pro 
koncové odběratele. Město ocenilo přístup dodavatele tepla, 
který si přiznal svou finanční situaci, která mu neumožňovala 
další nákup paliva, a topil dál. Nastavený způsob spolupráce 
vedení města hodnotilo jako tzv. win - win řešení, tedy řešení, 
z kterého profitovaly obě strany. Odstoupení od smlouvy bylo 
jen logickým důsledkem těchto faktických změn a znamenalo 
možnost pro dodavatele tepla fakturovat si nově dle skuteč-
ných nákladů a nikoli podle „fixace“ z roku 2017. Z opatrnos-
ti znovu připomínáme, že veškeré kroky byly konzultovány 
s advokátní kanceláří. 
Problematičtěji  se  však  jeví  navrhované  podmínky  a  ter-

míny.  V  den  nástupu  nového  starosty  do  funkce  (v  úterý 
01.11.2022) přišel návrh společnosti EKOENERGY MORA-
VIA    s  níže  uvedenými  možnostmi.  Pod  pohrůžkou  ukon-
čení  dodávek  tepla  požadovala  EKOENERGY  MORAVIA 
s.r.o.  rozhodnutí  o  svých  požadavcích  nejpozději  do  pátku 
04.11.2022.
Z důvodu složitosti problému se  tento  termínový požada-

vek jeví jako zcela nekorektní a neodpovídá dohodě s doda-
vatelem z 29.09.2022.  

 
Prvním návrhem od EKOENERGY MORAVIA s.r.o je uza-
vření  překlenovací  smlouvy  na  stávající  stav,  s  cenou  pro 
EKOENERGY MORAVIA  s.r.o.  386 Kč  za  1GJ  (cena  bez 
DPH) a bez nákupu pelet. Ani v dopise ani při osobním jed-

Město Rokytnice v Orlických horách   
náměstí Jindřicha Šimka 3, 517 61 Rokytnice v Orlických horách
e-mail: podatelna@mu.rokytnice.cz, IČO:00275301, DIČ:CZ00275301

v Rokytnici v Orlických horách dne 15. 11. 2022

Centrální vytápění v Rokytnici v Orlických horách
Vyjádření vedení města – Centrální vytápění v Rokytnici v O.h.,

historie a současnost



Z  ARCHIVU

nání nebylo firmou EKOENERGY MORAVIA s.r.o. navýšení 
za jeden měsíc o 173 Kč uspokojivě vysvětleno. Argumentem 
bylo pouze to, že se vše zdražuje. Stále byl zdůrazňován růst 
cen  pelet,  které  ovšem  plně  hradí město  a  pro  firmu  EKO-
ENERGY MORAVIA s.r.o. se tím náklady na provoz nezvy-
šují. Kompromisním návrhem od města byla cena pro dodava-
tele do 300 Kč za 1GJ, který však nebyl akceptován.
 Dalším návrhem od EKOENERGY MORAVIA s.r.o. 

byla možnost odkupu zařízení ve vlastnictví EKOENERGY 
MORAVIA s.r.o. za těchto podmínek: 
a) Cena technologie kotelen – 5.310.211 Kč  
b) Cena stavebních prací – 1.300.760 Kč
c) Zmařený zisk – 1.650.000 Kč 
d) Zmařený zisk za poslední dva roky - 2.216.400 Kč 
e) Zmařené zelené bonusy – 6.655.000 Kč 
Celková výše je 17.132.371 Kč, všechny ceny jsou bez DPH. 
(Údaje a) – e) jsou přesně opsány z návrhu dodavatele.)
Učinit rozhodnutí o nákupu zařízení v této částce není 

v kompetenci starosty ani rady města a už vůbec ne za 4 dny.
Další  podmínkou  k  nepřerušení  dodávek  tepla  bylo  uhra-

zení  částky  518  908 Kč  za  spotřebované  palivo  v  dřívějších 
dobách.  Výše  uvedené  částky  požadovalo  EKOENERGY 
MORAVIA s.r.o. proplatit nejpozději do 07.11.2022, tedy ne-
celý týden po vznesení požadavku. Město hospodaří s veřej-
nými prostředky a rozhodování o jejich využití podléhá přesně 
daným zásadám, proto starosta ani rada města v tomto rozsahu 
a termínech nemohli všem požadavkům vyhovět.
Dne 08.11.2022 bylo z důvodu obnovení dodávek tepla svo-

láno pracovní jednání zastupitelů a zástupců společnosti EKO-
ENERGY MORAVIA s.r.o. za účasti předsedů SVJ. Většina 
zastupitelů  ve  věci  zaujala  pragmatický  přístup,  kdy  hlavní 
prioritou bylo zajistit dodávky tepla pro koncové odběratele, 
a vyjádřila podporu realizaci zákonných požadavků dodavate-
le tepla. V případě požadavků, o jejichž zákonnosti měli zastu-
pitelé pochybnost, bylo po dohodě stran rozhodnuto, že budou 
předloženy k posouzení nezávislé právnické firmě. 
Závěrem bychom chtěli zdůraznit, že i přes velmi obtížnou 

vyjednávací  pozici  vedení města  usilovně pracuje  na vyjed-
nání co nejlepších podmínek dodávek tepla pro koncové uži-
vatele. 

   Pro toto úsilí potřebuje i podporu a pochopení veřej-
nosti a všech zastupitelů, protože žádný jednotlivý zastu-
pitel – spasitel tuto obtížnou situaci nevyřešil a nevyřeší.

za vedení města Ing. Luboš Michalec, starosta

Chtěly bychom touto cestou popřát našim
rodičům Marii a Františku Štefkovým,
kteří v prosinci oslaví zlatou svatbu.

Přejeme jim hodně zdraví a lásky na jejich 
další společné cestě životem.

Dcery Zuzka a Eva s rodinami

Svozový plán pro rok 2023
Svoz směsného komunálního odpadu (úterý):

10.  ledna,  24.  ledna,  7.  února,  21.  února,  7.  března,   
21.  března,  4.  dubna,  18.  dubna,  2.  května,  16.  května,   
30. května, 13.  června, 27.  června, 11.  července, 25.  čer-
vence, 8. srpna, 22. srpna, 5. září, 19. září, 3. října, 17. října,  
31. října, 14. listopadu, 28. listopadu, 12. prosince, 26. prosince

Svoz plastů (pondělí):
2.  ledna,  30.  ledna,  27.  února,  27.  března,  24.  dubna,   

22.  května,  19.  června,  17.  července,  14.  srpna,  11.  září,   
9. října, 6. listopadu, 4. prosince

Svoz papíru (pondělí):
16.  ledna,  13.  února,  13.  března,  10.  dubna,  8.  května,   

5.  června,  3.  července,  31.  července,  28.  srpna,  25.  září,   
23. října, 20. listopadu, 18. prosince

Svoz bioodpadu (pátek):
6.  ledna,  20.  ledna,  3.  února,  17.  února,  3.  března,   

17. března, 31. března, 14. dubna, 28. dubna, 12. května, 
26. května, 9. června, 23. června, 7. července, 21. červen-
ce, 4. srpna, 18. srpna, 1. září, 15. září, 29. září, 13. října,  
27. října, 10. listopadu, 24. listopadu, 8. prosince, 22. prosince

  
Veškeré nádoby budou přistaveny buď den před  

svozem nebo v den svozu od 04:00 hodin!

Upřesňující informace
ke svozům v roce 2023

V  Sídlišti  1.  máje  probíhá  svoz  jako  v  roce  2022.   
Tj. svoz směsného komunálního odpadu 1x týdně v úterý, 
svoz separovaného odpadu 1x za 14 dní, svoz bioodpadu   
1x za 14 dní.
V  sídlišti  U  Nádraží  probíhá  svoz  jako  v  roce  2022.   

Tj. svoz směsného komunálního odpadu 1x týdně v úterý, 
svoz separovaného odpadu 1x za 14 dní, svoz bioodpadu 
1x za 14 dní.
V  Dolním  Sídlišti  probíhá  svoz  jako  v  roce  2022.   

Tj. svoz směsného komunálního odpadu 1x týdně v úterý, 
svoz separovaného odpadu 1x za 14 dní, svoz bioodpadu   
1x za 14 dní. 
Výjimkou  jsou  bytové  domy  č.  p.  221,  213,  214   

a 215 - zde probíhá svoz dům od domu na papír a plasty dle 
svozového plánu, svoz směsného komunálního odpadu 1x 
týdně v úterý.
V Nebeské Rybné  v  bytových  domech  č.  p.  173,  174, 

175, 176 a 177 probíhá svoz dům od domu na plasty a papír 
dle svozového plánu, svoz směsného komunálního odpadu 
1x týdně v úterý.

 
Pro  obyvatele  Panského  Pole,  kteří  mají  svoji  nemovitost 

za parkovištěm směr Bartošovice v Orlických horách, platí jiný 
svozový plán. Ten je nutné si vyzvednout na městském úřadě 
u Jany Gärtnerové - odbor výstavby a životního prostředí.



…je  české  mužské  vokální 
kvinteto  z  Plzně.  V  Rokytnici 
s  velkým  úspěchem  vystupovalo 
již na Svatováclavském koncertu 
v  roce  2020.  Jedná  se  o  vynika-
jící  zpěváky  a  profesionální mu-
zikanty, kteří mají hlasy výborně 
sladěné v krásných aranžích pana 
Davida  Vaňáče.  Na  adventním 
koncertě  v  Rokytnici  uslyšíte 
v jejich podání písně z vánočního 
repertoáru  a  ve  druhé  části  pak 
různé moderní písničky. 
Koncert uspořádáme v bývalém 

kině  v  kulturním  domě  Družba 
a vstupenky jsou již v předprodeji 
v Infocentru v Rokytnici. Občerst-
vení a teplo na akci bude zajištěno.
Přijďte  si  tedy užít  trochu po-

hody a naladit se na nejkrásnější 
svátky v roce.

vp, Městské informační 
a kulturní středisko

HLASOPLET
 

Advent a Vánoce
v Rokytnici

12. 12. KONCERT JOSEFA VÁGNERA 
a Sborečku ZŠ Rokytnice

• od 18.00 hod. v aule základní školy

18. 12.  ADVENTNÍ KONCERT 
s vokálním kvintetem HLASOPLET 

• od 17.00 hod. v kulturním domě Družba

20. 12.
VÁNOČNÍ BESÍDKA ZŠ ROKYTNICE

• od 18 hod. v aule základní školy

21. 12.  ŽIVÝ BETLÉM U MŠ
• od 17 hod. Živý betlém v podání dětí u mateřské školy

24. 12.
ROZDÁVÁNÍ BETLÉMSKÉHO SVĚTLA

• kostel Všech Svatých na náměstí od 13:30 do 15:30 hod.
• kaple sv. Anny od 15:30 hod. po celou noc

30. 12. VÁNOČNÍ VARHANNÍ KONCERT 
s Václavem Uhlířem a jeho hostem

• v 16 hod. v kostele Všech Svatých na náměstí  

1. 1. 2023 NOVOROČNÍ VÝSTUP NA FARÁK
s novoročním přípitkem 

• sraz ve 14.00 hod. u staré vodárny

Vánoční koncert Josefa Vágnera 
a pěveckého sboru ZŠ Rokytnice

Přijďte načerpat  sváteční  atmosféru  a pozitivní  energii  na vá-
noční koncert populárního zpěváka Josefa Vágnera ve spolupráci 
s naším dětským pěveckým sborem ze ZŠ Rokytnice.
Koncert se uskuteční 12.12.2022 od 18:00 v Aule ZŠ Rokytni-

ce v Orlických horách.
Po čtyřech ročnících úspěšného vánočního turné Josef Vágner 

přichází  s  další  sérií  koncertů  napříč  republikou. Zazní  sváteční 
melodie, autorská hudba, světové hity a nebudou chybět ani vá-
noční koledy. 

„Na letošní vánoční koncerty se neskutečně těším. Věřím, že si ty 
letošní Vánoce konečně budeme moci dopřát opět plnými doušky. 
S paní sbormistryní Lucií Toncrovou s jejím sborem a paní učitelkou 
Dagmar Potštejnskou jsme v intenzivním kontaktu již několik měsí-
ců, měli jsme se sborem na koncert zkoušku, tak věřím, že se naši 

diváci  mají  opravdu 
na co těšit. My se těší-
me už teď :)”

Josef  Vágner  je  dr-
žitelem  ocenění  Ob-
jevem  roku  v  Českém 
Slavíkovi.  Mimo  svou 
sólovou  kariéru  účin-
kuje v předních českých 
muzikálech  jako  jsou 
Kleopatra, Dracula, An-
gelika,  Tři  Mušketýři 
či Mýdlový Princ. Pro-
slavil  se  hity. Mně  sílu 
dáš, Nezapírám či Roz-
pustilá  holka.  S  Lucií 
Vondráčkovou nazpíval 
titulní melodii  k  filmo-
vé trilogii Babovřesky.

P A R T N E Ř I

VÁNOČNÍ 
KONCERT
Josef Vágner
a dětský pěvecký sbor  
ZŠ Rokytnice v Orlických horách

12. 12. 2022 od 18:00
Aula ZŠ Rokytnice v Orlických horách

Předprodej:
a na místě před koncertem

Vstupné: 190 Kč předprodej, 240 Kč na místě



MŠ Rokytnice
Pozor,

na náměstí je kůň!!
Co  se  děje  v  Rokytni-

ci?  Pohotový  reportér  by 
natočil  jistě  rychle  a  s  po-
třebným komentářem neče-
kanou situaci, která málem 
vylekala  všechny  obyva-
tele.  Po  náměstí  se  pohy-
buje  „neobvyklý  dopravní 
prostředek“.  TV  s  repor-
táží  zaspala  a  tak  podává-
me  ujištění,  že  se  nejedná 
o nic zvláštního. To  jenom 
za  dětmi  do  školky  přijel 
Martin na bílém koni. 
To  ví  přece  každé  malé 

dítě,  že  11.11.  má  sva-
tý  Martin  přijet  na  bílém 
koni  a  má  přivézt  sníh. 
No,  na  sníh  jsme  si muse-
li  ještě  chviličku  počkat, 
ale  i  tak  děti  prožily  krás-
né dopoledne. Martina děti 
potěšily, že se umí rozdělit, 
umí  pomoci  a  navzájem  si 
nebudou  ubližovat.  Také 
zazpívaly písničku a ukáza-
ly  krásné  koníky  vyrobené 
za  pomoci  učitelek.  Za  to 
děti  obdržely  malý  poklad 
a  nikdo  nezapomněl  podě-
kovat.
Aby  si  krásného  bílého 

koníka  mohli  prohlédnout 
i  všichni  ostatní  obyvatelé 
městečka,  tak  vyšel  malý 
průvod  až  k  městské  kaš-
ně. To aby každý věděl, že: 

„Na  svatého  Martina,  už 
nám zima začíná“. 
Jen  co  se  zima  opravdu 

přihlásí,  tak  se  začneme 
těšit  na  Ježíška  a  společně 
chystat  Vánoce.  Neřešme 
dárky – nebo jen něco ma-
lého  pro  děti.  Soustřeďme 
se na lidi, na vztahy, na své 
blízké  a  buďme  k  sobě 
vstřícní,  ohleduplní  a  las-
kaví. Každý z nás může být 
svým chováním a jednáním 
vzorem pro naše děti a bu-
doucí generaci.

Vaše školička (V. Gall.)

SKŘÍTCI A HODNÍ OCHRÁNCI 
REGIONŮ – 3. DÍL

Region Orlické hory se v roce 2004 rozhodl pro založení Kačenči-
ny říše. Hlavními propagátory byli například paní starostka Domšo-
vá nebo paní Haldová a další představitelé obce Deštné v O.h. Při 
založení Kačenčiny říše se do akce zapojilo 27 obcí a v nynější době 
jich již je více jak 30. Paní Haldová každé obci přidělila podle histo-
rických pramenů patrona a já se vás ptám, zda znáte alespoň některé 
patrony zapojených obcí do této akce. Dnes by mě zajímala obec ..... 
(PRVNÍ TAJENKA). Jestli patrona neznáte, tak si ho musíte vyluštit 
a vězte, že je to ….. (DRUHÁ TAJENKA).

VODOROVNĚ: A. Rachmaninova  opera;  Závodní  klub  (zkr.); 
druh  účesu.  – B. Varhaní  hlas;  sopečný  kráter;  slovenské mužské 
jméno.  – C.  Pracoviště  v  dole;  PRVNÍ TAJENKA;  noční  podnik. 
– D.  Tříslovina;  SPZ  Praha  –  město;  filipínská  sopka;  metropole 
Bulharska.  – E. Útok; mořský pták;  německý filosof;  část  ruky.  –  
F. Polární liška; karetní triumf; vytáhnouti meč z pochvy. – G. Po-
trat; jeden z mušketýrů; šutr. – H. Zastarale „reduta“; starší platidlo 
Indonésie; slovenská předložka; klepna. – I. SPZ Olomouce; rychlý 
protiútok (z angličtiny); zastarale „přemrštěný“; planetka. – J. Ne-
zdárnice; Ředitelství spojů (zkr.); připravit koně k jízdě. – K. Dvih; 
žena;  výjezd mužstva k venkovním zápasům;  sladkovodní  ryby.  –  
L. Nářečně „ stelivo“; japonská lovkyně ústřic; zde; SPZ Teplic; pří-
buzný. – M. Africká šelma; mládě skotu; Mezinárodní název souhvěz-
dí Beran. – N. Egyptské božstvo; japonský národní park; písemnost.

SVISLE: 1. Mužské jméno (27.8.); zastarale „opasek“. – 2. Mon-
golský pastevec; nejmenší správní jednotka; město v SRN. – 3. Ob-
raz nahého modelu; přijít  na  svět;  označení  letadel Afganistánu. –  
4. Ruské kosmické těleso; stavení z klád; poroučet. – 5. Město v An-
glii;  belgické město;  karetní  hláška;  souhlas.  – 6. Svršek; filmový 
pracovník. – 7. Očistit vodou; pojem duše u starých Egypťanů; SPZ 
Rakovníka; bolívijská flétna. – 8. Ovocný sad u domu; PRVNÍ DÍL 
DRUHÉ TAJENKY.  –  9.  Asijská  poušť;  neštovička.  –  10.  Spár; 
chem. značka astatu; MPZ Irska; český básník (Jiří). – 11. Chemický 
prvek; australský tenista. – 12. Tento den; takto; slovensky „dřep; fran-
couzský malíř a sochař. – 13. Výkon fotbalového obránce; židovské 
ženské jméno; římskými číslicemi 557. – 14. Kostra hlavy; DRUHÝ 
DÍL DRUHÉ TAJENKY; snížený tón. – 15. Český spisovatel; cirku-
sový stan; vyústění konečníku. – 16. Sítnice; mravovědec.

NÁPOVĚDA: I. – BREAK, UTE, K. – TRIP, N. – ATON, 2. – 
ORTH, 5. – ETON, AAT, 10. – IRL, 12. – ARP. 

Vladimír Čihák, Znění tajenek na str. 9 

HLÁSKOVÁ KŘÍŽOVKA



ZŠ Rokytnice

Ve  středu  2.11.2022  jsme 
vybojovali 3. a dělené 7. - 8. 
místo v Olympiádě regionál-
ních znalostí v Rychnově n.Kn. Do finálového kola se nomi-
novaly 2 týmy: Rokytenka (Sára Lettrichová, Káťa Kánská 
a Radim Toman) a Proroci (Vendy Reslerová, Bětka Toncrová 
a Kristýnka Mouchová). Členové těchto družstev odpovídali 
na 50 otázek týkajících se historie, kultury, sportu, osobnos-
tí, přírody a zeměpisu. V dnešním finálovém kole bojovali 
v  zábavném  kvízu  z  otázek  volitelné  obtížnosti  o  regionu 
Rychnov nad Kněžnou. Ve 2. kole prezentovali zvolené téma 
před porotou a diváky. Tým Rokytenka představil Rokytenku 
(téma Voda v  regionu),  tým Proroci Neratov  (téma Region 
v proměnách času). Všichni účastníci soutěže byli odměněni 
hodnotnými cenami, vstupenkami a zážitky.

Blanka Koďousková

Olympiáda
regionálních

znalostí 
Finálové kolo 

v Rychnově n.Kn.

q Tým Proroci 

q Tým Rokytenka 

TECHNÉ 2022
Soutěž zručnosti a tech-

nické tvořivosti Techné 
2022 firmy Bühler CZ 
s.r.o. Žamberk

V  sobotu  12.11.  jsme  se 
účastnili  soutěže v Žamber-
ku.  Partička  kluků  ze  VII. 
třídy  sestavila  vzájemně 
spolupracující  roboty,  které 
na  soutěži  i  celé  dopoled-
ne  prezentovala.  O  robůtky 
VEX 123 a VEX IQ byl vel-
ký  zájem,  mnoho  návštěv-
níků si je vyzkoušelo. Velký úspěch zaznamenal Stanislav 
Kočtař i se svou formulí.

A jak se umístili naši chlapci?
l Stanislav Kočtař získal 2. místo v kat. B – samostatně se 

pohybující výrobky z komerčních součástek stavebnic.

l David  Doubravský,  Samuel  Hůlka,  Stanislav  Kočtař,  
Šimon Podolský, Radek Schmid dostali zvláštní ocenění 
v kat. A – samostatně se pohybující se výrobky vlastní 
výroby vč. prvků robotizace a automatizace.

Blanka Koďousková

Rok 2022 bude zanedlouho minulostí. Děkuji svým 
pacientům za jejich přístup i zachovanou přízeň, 
celému týmu a spolupracovníkům RokMED s. r. o. 
za odvedenou práci. 

   Pevné zdraví v roce 2023 taktéž spoluobčanům, 
rodině i svým přátelům srdečně přeje

MUDr. Zdeněk Vošvrda 



V  podloubí  hotelu  Orličan  můžeme  i  letos  obdivovat  
rokytnický betlém obohacený o dvě nové postavy.

ZS

Halloween
s Pejskem a Kočičkou v ŠD

Je podzim, pochmurné počasí, akorát tak si zapálit svíčku 
a zalézt do tepla. Třeba ke kamnům nebo pod deku s hrn-
kem teplého čaje.
A  nebo  třeba  obléknout  strašidelnou  masku  a  zahnat 

chmury zábavou s kamarády na Halloweenské párty. 
My  ve  školní  družině  jsme  ve  čtvrtek  3.  11.  zvolili  tu 

druhou variantu. Protože nás celý rok budou v ŠD provázet 
postavy z pohádek Karla Čapka, měli jsme na párty úkoly 
motivované Pejskem a Kočičkou. 
Například  jsme  zašívali  Pejskovi  kaťata,  prali  prádlo, 

pekli  dort,  psali  a  opravovali  dopis  a  také  jsme  se  hodně 
smáli a tancovali. 
Příště jdeme rozhodně zase.  

Děti a vychovatelky z ŠD 

První tajenka - Nový Hrádek
Druhý tajenka - skřítek Frimbulín

ZNĚNÍ TAJENEK
V TOMTO ČÍSLE

Rokytnický betlém



INFORMACE
VOLBA PREZIDENTA ČESKÉ REPUBLIKY 2023

V souladu se zákonem č. 275/2012 Sb. o volbě prezidenta 
republiky a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších 
předpisů, se koná v Rokytnici v Orlických horách volba pre-
zidenta republiky:

v pátek dne 13. ledna 2023
od 14.00 hodin do 22.00 hodin

a
v sobotu dne 14. ledna 2023

od 8.00 hodin do 14.00 hodin

a  případné  druhé  kolo  se  uskuteční  v  pátek  27.  ledna  2023 
od 14.00 hodin do 22.00 hodin a v sobotu 28. ledna 2023 od 8.00 
hodin do 14.00 hodin.

Místem konání voleb pro všechna katastrální území Rokytnice 
v Orlických horách včetně Nebeské Rybné je volební okrsek č. 
1 se sídlem v budově Městského úřadu Rokytnice v Orlických 
horách, náměstí Jindřicha Šimka čp. 3, Rokytnice v Orlických 
horách  (zasedací  místnost).  Zapisovatelkou  okrskové  volební 
komise města Rokytnice v Orlických horách byla starostou jme-
nována  Bc. Soňa Rűckerová.

VOLIČ
Voličem je státní občan České republiky, který alespoň druhý 

den voleb, tj. 14. ledna 2023 dosáhl věku nejméně 18 let (ve dru-
hém kole pak i občan ČR, který nejpozději 28. ledna 2023 dosáhl 
věku 18 let). Volič hlasuje v tom volebním okrsku, kde je při-
hlášen k trvalému pobytu. Volič může hlasovat, pouze pokud je 
zapsán v seznamu voličů a nenastanou-li u něho překážky ve vý-
konu volebního práva, kterými jsou zákonem stanovené omezení 
osobní svobody z důvodu ochrany zdraví lidu nebo omezení své-
právnosti k výkonu volebního práva (musí být uvedeno ve výro-
ku rozhodnutí soudu). Výjimkou jsou voliči hlasující na volič-
ský průkaz nebo voliči nacházející se v době voleb v nemocnici, 
ústavu sociální péče nebo jiném obdobném zařízení.
Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svou to-

tožnost a stání občanství České republiky platným občanským 
průkazem  nebo  platným  cestovním,  diplomatickým  nebo  slu-
žebním pasem České republiky anebo cestovním průkazem. Ne-
prokáže-li volič svou totožnost a státní občanství ČR potřebným 
dokladem, nebude mu hlasování umožněno. 
Hlasovací  lístky pro první kolo volby budou každému voli-

či doručeny nejpozději do 10.  ledna 2023. V případě ztráty či 
poškození doručených hlasovacích lístků obdrží volič nové hla-
sovací lístky na vlastní žádost ve volební místnosti ve dnech vo-
leb. V případě konání druhého kola volby volič obdrží hlasovací 
lístky kandidátů postupujících do druhého kola ve dnech volby 
ve volební místnosti.

VOLIČSKÉ PRŮKAZY
Voliči, který nebude moci volit ve volebním okrsku, v jehož 

seznamu  je  zapsán,  vydá  obecní  úřad  na  jeho  žádost  voličský 
průkaz. Volič může požádat o voličský průkaz ode dne vyhlášení 
volby prezidenta, a  to osobně u obecního úřadu, který seznam 
vede,  do  středy  11.  ledna  2023  do  16.00  hodin  (pro  případné 
druhé kolo volby do středy 25. ledna 2023 do 16.00 hodin) nebo 

podáním  doručeným  nejpozději  7  dnů  přede  dnem  voleb,  tj. 
do pátku 6. ledna 2023 (pro případné druhé kolo volby do pátku 
20. ledna 2023), a to v listinné podobě opatřené úředně ověře-
ným podpisem voliče nebo v elektronické podobě prostřednic-
tvím datové schránky.
Voličský  průkaz  opravňuje  voliče  k  hlasování  v  jakémkoliv 

volebním  okrsku  na  území  ČR  nebo  ve  zvláštním  volebním 
okrsku v zahraničí. 

VOLEBNÍ MÍSTNOST 
Ve volební místnosti budou na viditelném místě vyvěšeny hla-

sovací lístky označené nápisem „VZOR“ a prohlášení o vzdání 
se kandidatury popřípadě informace o ztrátě volitelnosti kandi-
dáta, pokud byly doručeny do 24 hodin před zahájením volby. 
Volební místnost musí být pro každý volební okrsek vybavena 
volební schránkou, přenosnou volební schránkou, dostatečným 
množstvím  hlasovacích  lístků,  prázdných  obálek  opařených 
otiskem úředního razítka obecního úřadu, výpisy ze stálého se-
znamu a zvláštního seznamu a zákonem č. 275/2012 Sb., o volbě 
prezidenta republiky a o změně některých zákonů, ve znění poz-
dějších předpisů, který musí být voličům na jejich žádost zapůj-
čen k nahlédnutí. 

HLASOVÁNÍ
   Každý volič hlasuje osobně a zastoupení není přípustné. 
   Volič obdrží od okrskové volební komise prázdnou úřední 

obálku opatřenou úředním razítkem. S úřední obálkou a hlasova-
cími lístky se musí volič odebrat do prostoru určeného pro vlo-
žení hlasovacího lístku do úřední obálky. Jinak mu nebude hla-
sování umožněno. Volič vloží do úřední obálky jeden hlasovací 
lístek pro kandidáta, pro kterého se rozhodl hlasovat. Hlasovací 
lístek se nijak neupravuje. Volič musí dbát na to, aby do úřední 
obálky vložil pouze jeden hlasovací  lístek,  jinak je hlas voliče 
neplatný.  Neplatné  jsou  rovněž  hlasovací  lístky,  které  nejsou 
na předepsaném tiskopise, hlasovací lístky, které jsou přetržené 
a hlasovací lístky, které nejsou vloženy do úřední obálky.
   Volič hlasuje tak, že úřední obálku s vybraným hlasovacím 

lístkem vloží před okrskovou volební komisí do volební schrán-
ky.

HLASOVÁNÍ DO PŘENOSNÉ VOLEBNÍ SCHRÁNKY 
      Volič  může  požádat  ze  závažných,  zejména  zdravotních 

nebo  rodinných,  důvodů  obecní  úřad  a  ve  dnech  voleb  okr-
skovou volební komisi o  to,  aby mohl hlasovat mimo volební  
místnost,  a  to  pouze  v  územním  obvodu  volebního  okrsku, 
pro  který  byla  okrsková  volební  komise  zřízena.  V  takovém 
případě okrsková volební komise vyšle k voliči dva své členy 
s  přenosnou volební  schránkou,  úřední  obálkou  a  hlasovacími  
lístky. 

   Další informace k volbám naleznete na webových stránkách 
Města  Rokytnice  v  Orlických  horách  -  www.rokytnicevoh.cz 
v sekci Volby – Volba prezidenta České republiky 2023 nebo je 
sdělí na Městském úřadu Rokytnice v Orlických horách, náměstí 
Jindřicha Šimka čp. 3, organizační a správní odbor – paní Soňa 
Rűckerová, tel. č. 494379026, 722939215.



Svatohubertská mše
v Neratově

Po  několika 
letech  se  opět 
mohla  usku-
tečnit  Sva-
t o h u b e r t s k á 
mše  v  kostele 
Nanebevze t í 
Panny  Marie 
v  Neratově. 
Lesníkům  se 
podařilo zajistit uloveného jelena a akce proběhla ve spolu-
práci LČR s.p., Lesní správy Rychnov nad Kněžnou a Far-
nosti Neratov. 
Hudební  uskupení  Markazíni  se  sborem  Carmina  Alta 

vytvořili  skvělou  atmosféru  v  prostoru,  který  současně 
prochází opravou střešní konstrukce. V „přímluvě“ Mons. 
Suchára, který mši celebroval, zazněla jména těch, kteří se 
o lesnictví a myslivost v Orlických horách v minulosti vý-
znamně zasloužili - Egrt, Píč, Jakoubek, Marvan a mnoho 
dalších. 
Prostor kostela byl zcela zaplněn a po skončení mše vy-

stoupily obě uskupení výše jmenované ještě v samostatném 
programu.

Lesu zdar!
Pavel Minář 

vedoucí organizační složky

Velké opravy v Neratově dokončeny

V  říjnovém  čísle  Horské-
ho  kurýra  jste  si  mohli  přečíst 
o  dvou  rekonstrukcích v Nera-
tově.
Práce na střeše kostela začaly 

v  březnu  demontáží  skleněné 
krytiny. Sdružení Neratov  stih-
lo podepsat smlouvy ještě před  
začátkem  války  na  Ukra-
jině  a  následným  razant-
ním  zdražováním,  jinak 
by  akce  byla  asi  nerealizo-
vatelná.  Stavbu  prováděla  
firma Agrostav Ústí nad Orlicí. 
Několikrát  práce  přerušilo  ne-
vlídné  počasí,  jednou  byl  pří-
valový  déšť  tak  silný,  že  voda 
protékala  nejen  kostelem,  ale 
okolní komunikace se proměnily v horské potoky. Vybavení koste-
la bylo včas zaplachtováno, takže ke škodám nedošlo. Pískovcová 
dlažba si ovšem nějakou vodu natáhla.  
„Určitě  jde  o  atypickou  zakázku,  ale  činnosti  s  lešením,  

tesařské  a  truhlářské  konstrukce  naše  firma  běžně  provádí.  
To, co používáme, jsme ovšem museli za pochodu modifikovat pro 
tento specifický účel“, říká hlavní stavbyvedoucí, pan Martin Ví-
tek. Také lešení, vysoké dvanáct metrů, bylo stavbou samo o sobě. 
Práce byly ukončeny v prvním listopadovém týdnu.
Zvýšení bezpečnosti s cílem zamezit střetu osob s dopravními 

prostředky, zlepšení viditelnosti ve večerních hodinách a zameze-
ní parkování vozidel mimo parkoviště,  to byl účel úpravy velmi 
frekventované křižovatky při vjezdu do Neratova. Současně bylo 
vybudováno nové autobusové stanoviště. Následovala rekonstruk-
ce několika set metrů „neratovské cesty“, která byla vlivem provo-
zu, ale také prudce stékající vody při deštích a jarních táních, v ha-
varijním stavu. Tyto práce byly dokončeny v třetím týdnu měsíce 
října. Chodníky a cesta byly budovány za finančního přispění insti-
tucí: Královéhradecký Kraj, Evropský fond pro regionální rozvoj,  
Integrovaný regionální rozvoj, Ministerstvo pro regionální rozvoj 
České republiky.                                 Text a foto: Petr  Zámečník

Foto: Takový jeřáb asi dlouho Neratov nenavštíví. 
          Pohled z okna Informačního centra v Neratově.

q Nájezd na neratovskou cestu z hlavní silnice je opatřen žu-
lovými kostkami.

q Takový  jeřáb  asi  dlouho 
Neratov nenavštíví.



Beseda o příběhu nejslavnějšího parníku světa
v Rokytnici v Orlických horách - 26. 10. 2022

Městské  informační  a  kul-
turní  středisko  Rokytnice 
v  Orlických  horách  uspořáda-
lo  besedu  o  Titaniku,  který  se  
10.  dubna  1912  vydal  na  svou 
první  a  zároveň poslední  plav-
bu. Akce byla dvakrát přesunu-
ta kvůli koronavirové pandemii 
a  uskutečnila  se  v  kulturním 
domě  Klub.  Návštěvníci  měli 
možnost vidět dochované foto-
grafie a videa nebo si dokonce 
prohlédnout  originální  artefak-
ty přímo z vraku  lodi. „Věřím, 
že  lidi  bude  bavit,  když  budu 
mluvit  jen  o  tom,  jak  to  bylo 
doopravdy“,  říká  v  rozhovoru 
lektorka Bc. Dana Šimková, pro kterou je to 252. přednáška o nej-
slavnější lodi světa.

Na vašich webových stránkách jsem se dočetla, že když jste 
šla na film Jamese Camerona z roku 1998, nevěděla jste, jak 
důležitý okamžik to pro vás v životě budě. Co se změnilo?
     Mě  to  naprosto  ohromilo. Vybírali  úžasné  herce  a  bylo  to 

skvěle  natočené  oproti  jiným filmům,  naprosto  neporovnatelné. 
A  když  se  jedna  z mých  oblíbených  postav  důstojník Murdoch  
ve filmu zastřelil, tak mě to přišlo podezřelé a říkala jsem si, že 
tohle určitě neudělal a chtěla jsem vědět, jak to bylo doopravdy. 
Tak jsem hned prosila rodiče, aby mi zkusili sehnat nějaké knížky 
o Titaniku nebo dokumenty, abych se něco mohla dozvědět. Po-
stupně to přibývalo a dneska mám všechny knížky, co o Titaniku 
v češtině a slovenštině vyšly, přečtené.

Když se řekne Titanik, co vás napadne jako první?
Noc, kdy se skutečně projevilo hrdinství. Když si představím 

Titanik, tak si představím ty topiče, elektrikáře, kuchaře, důstoj-
níky, lodní orchestr, kapitána, stavitele, ty, kteří tam zůstali. To je 
pro mě Titanik.

Máte nějakou oblíbenou postavu a zároveň skutečného pasa-
žéra nebo člena posádky, co byl na první a zároveň poslední 
plavbě?
Já  jsem se na první pohled zamilovala do prvního důstojníka 

Murdocha, do pana stavitele Andrewse, do pátého důstojníka Lo-
wea, do kapelníka Hartleyho. Důstojník Murdoch  je  taková ne-
šťastná postava, protože on zrovna velel Titaniku, když se blížil 
k ledovci.

Vy jste nejdřív měla v plánu napsat knihu o Titaniku, pak jste 
se ale rozhodla přednášet. Proč jste změnila názor?
V  životě  by mě  nenapadlo,  že  budu  o Titaniku  přednášet,  to 

je  nápad,  který  je  starý  sedm  let.  Po  přečtení  1800  životopisů 
a nových úžasných knížek  jsem zjistila,  že najednou  ten příběh 
je úplně jiný, než se podává ve filmech a kolikrát  i v některých 
knihách. Kdo chce dělat Titanik,  ten si vymyslí  spoustu postav, 
aby to někoho bavilo. Takže jsem chtěla napsat knížku, ale když 
jsem se do toho pustila, uvědomila jsem si, že než to napíšu, tak 
to všechno zapomenu. A potom jsem se rozhodla, že budu dělat 
besedy o Titaniku a věřila, že to spoustu lidí bude bavit, když budu 

mluvit jenom o tom, jak to bylo 
doopravdy.

Z čeho by měli podle vás lidé 
čerpat, když by chtěli mít co 
nejpřesnější informace?
Ze  všech  knížek,  co  vyšly 

v  roce 2012,  takže „Titanic, ni-
kdo  nechtěl  uvěřit“,  „Noc,  kdy 
se potopil Titanic“, pak je skvělá 
kniha  „Technický  průvodce  tří-
dou  Olympic“.  Nejlepší  knížka 
je, i když už zastaralá, „Titanik“ 
od  Miloše  Hubáčka.  Objevila 
jsem úžasnou webovou stránku, 
která  se  jmenuje  Encyklopedi-
eTitanica,  kde  jsou  životopisy 

všech lidí, kteří jen položili nohu na Titanik, najdete tam kompletní 
plány lodi, všechny fotografie, videa, všechny články, které o něm 
vyšly a hlavně se to obohacuje o nové objevy. Také do té stránky 
přispívají i příbuzní skutečných postav, které tam byly. Co se týče 
dokumentů, ano, ale opatrně. Například jsem zjistila, že National 
Geographic má strašně moc chyb. Určitě nečerpat z filmů.

Přála jste si dozvědět se o té lodi co nejvíc, najít informace 
o Vašich oblíbených hrdinech a hlavně zjistit, jak to bylo doo-
pravdy. Dá se i po tolika letech zjistit jak to bylo doopravdy?
Ono se to dá, kdo chce, ať si najde na internetu EncyklopediiTi-

tanica a stačí, když si přečte pár životopisů přeživších a tam najde 
výpovědi,  které  se  pronesly  hlavně  během amerického vyšetřo-
vání. Hlavně, když  se  to doplní  skutečně vědecky podloženými 
novými objevy, tak se to skutečně dá dopátrat. Když do toho ne-
přimícháte konspirační  teorie,  tak  to dává  logiku. Na Titanik se 
můžete dívat technicky, lidsky, astrologicky a všechno, když dáte 
dohromady, tak zjistíte, že to opravdu dává smysl a že Titaniku nic 
jiného nezbývalo, než narazit do ledovce. Tam bylo tolik nešťast-
ných náhod, které se sběhly dohromady a všechno předpovídalo 
tomu, že se to stane.

Když teď toho o Titaniku tolik víte, jak moc vám film, na kte-
rém jste byla před 24 lety, přijde autentický, protože James 
Cameron chtěl být hodně precizní?
Hodně precizní byl,  co  se  týče  lodi,  ale  co  se  týče  faktů,  tak 

těch chyb tam je hodně. Musím se přiznat, že jsem ten film viděla 
naposledy před čtyřmi lety a čím víc se na něj dívám, tím víc chyb 
tam vidím. Film začíná být  autentický,  až když dojde ke kolizi 
s ledovcem. Postavy se Cameronovi celkem podařilo vystihnout, 
rozhodně paní Brownová je úplně dokonalá. Mně osobně je moc 
líto, že film má dvacet vynechaných scén, dvanáct z nich je histo-
ricky správně, nejsou tam a některé z nich jsou opravdu důležité 
pro to, co se stalo. Co se mi na filmu opravdu líbí, je, že člověk má 
pocit, že Titanikem prochází a to nastupování do člunů má režisér 
taky velmi dobře zkontrolované.

Na jakou otázku se vás posluchači nejčastěji ptají?
Vždycky  se  mě  ptají,  jestli  tam  byl  požár,  a  to  se  pokaždé 

rozvášním. Hodně často se mě také ptají na ředitele společnosti  
White Star Line Bruce Ismaye.

Autor: Nikol Rykrová



Hned  3.  ledna  2022  jsme  zača-
li  trénovat  v  hale  ZŠ  Rokytnice 
a  trénujeme  dvakrát  týdně  po  celý 
kalendářní  rok  2022.  8.  ledna  naše 
starší přípravka odehrála turnaj ZHL 
ve Vamberku a překvapivě tento tur-
naj vyhrála, když porazila i jinak su-

verénní Spartak Rychnov nad Kněžnou. Následoval 13. ledna 
turnaj starších přípravek v Černíkovicích, kde jsme obsadili 
4. místo. 12. února hrála naše mladší přípravka v Rokytnici 
ZHL a skončila v turnaji druhá. 13. března naši mladší žáci 
vyhráli turnaj na umělé trávě v Rychnově n.Kn. 19. března 
hrála naše mladší přípravka turnaj v Kostelci n.Orl. a umístila 
se na 4. místě. V dubnu již začaly mistrovské soutěže všech 
mládežnických kategorií. Mladší přípravka a starší přípravka 
pod vedením trenérů Petra Jiráta a Miloše Koukola hrála tur-
najově jarní část OP Rychnovska. Každý víkend až do června 
objížděli okres RK se střídavými úspěchy i neúspěchy. Mlad-
ší žáci a žákyně pod vedením Romana Moudrého a Jaroslava 
Ungera  hráli  jarní  část OP Ústí  n.O.  a  z  11  týmů nakonec 
skončili na krásném 5. místě. Starší žáci a žákyně si na jaře 
2022 zahráli dva okresní přebory. O víkendech OP Ústí n.O. 
a ve středu OP Rychnova n.Kn. Pod vedením trenérů Mar-
cela Olšavského a Pavla Koukola skončili na Ústecku čtvrtí 
z  devíti  týmů a na Rychnovsku  také  čtvrtí,  ale vlastně po-
slední, protože hrály jen čtyři  týmy čtyřkolově. Sezóna 21-
22 skončila pro všechna naše mládežnická družstva v první 
polovině června. Trénovali jsme ještě dvakrát týdně do kon-
ce školního roku a pak děti hurá na velké prázdniny. Dětem 
jsme dali volno, ale s ženami, tedy s hráčkami, s kterými jsme 
kdysi hráli  v Rokytnici osm  let 1.  ligu mladších a  starších 
žákyň, jsme vyrazili jako každý rok na silně obsazený turnaj 
žen v Sázavě. Skončili  jsme na šestém místě z deseti týmů  
1. ligy, 2. ligy a divize. Navíc jsme si odvezli domů dvě tro-
feje. Za nejlepší střelkyni turnaje Kateřinu Nezbedovou (10 
branek v devíti utkáních) a za nejkrásnější ženu turnaje Tere-
zu Martincovou. 

Do  nové  sezony  jsme  vytvořili  souklubí  Viking  Union 
Rokytnice, 1. FC Rokytnice a TJ Baník Vamberk. Přihlásili 
jsme  se  jen  do mládežnických  soutěží  rychnovského okre-
su a v případě starších žáků i do kraje. Kromě předpříprav-
ky tedy hrajeme všechny kategorie mládeže v okrese a naši 
starší žáci navíc krajskou soutěž. Sezónu 22-23 jsme zahájili 
soustředěním dětí ve Vamberku, kde bylo patnáct našich dětí. 
Následovala naše dvě soustředění koncem srpna v Klášterci 
n.Orl. Nejprve 16 dětí z přípravky a poslední týden v srpnu 
15 dětí z žáků. V září se  již opět rozjely mistrovské soutě-
že všech našich mládežnických týmů na Rychnovsku a pro 
naše starší žáky i v Královéhradeckém kraji. Všechny naše 
mládežnické týmy podzimní část svých soutěží řádně dohrály 
a navíc příjemně překvapily celý rychnovský okres. Kromě 
mladších přípravek se všechny naše týmy umístily na před-

Činnost Viking Union 
Rokytnice v roce 2022

ních místech tabulek. Starší přípravky 1. místo, mladší žáci 
3. místo, starší žáci 1. místo. V kraji naši starší žáci v silné 
konkurenci urvali čtyři vítězství a figurují v dolní polovině 
tabulky.  Do  konce  roku  2022  budeme  trénovat  v  hale  ZŠ 
a hrát ZHL Rychnovska i Ústecka ve všech mládežnických 
kategoriích. 

Chci poděkovat všem trenérům za odvedenou práci, všem 
rodičům za pomoc a dopravu svých dětí jak na tréninky, tak 
i k zápasům a turnajům. Funkcionářům za čas a práci, která 
není sice vidět, ale bez níž bychom nemohli fungovat. Všem 
těm, kteří nás s Pavlem Koukolem kritizují za to, jak to dělá-
me špatně, chci říci, že děláme, co je v našich silách. A není 
to opravdu kolikrát lehké. Uvědomme si všichni, že naše ško-
la má jen 200 dětí. Oproti školám ve Vamberku, Rychnově, 
Kostelci, Dobrušce, Týništi a spoustě dalších škol, které mají 
více jak 500 dětí. Přesto těmto týmům zatím úspěšně konku-
rujeme. Navíc spousta našich dětí, žáků a dorostenců hraje 
jak v Rychnově, tak ve Vamberku a dalších týmech. Ještě jed-
nou všem děkuji a opět vzhůru do práce. Čeká nás těžká jarní 
část mistrovských mládežnických soutěží 2022-2023.

Za Viking Union Rokytnice v O.h. Jaroslav Unger 

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA
Mladší  přípravka  Viking  Union  Rokytnice  v  souklubí  

s 1.FC Rokytnice pod vedením trenéra Miloše Koukola se-
hrála celkem 11 turnajů a tedy 33 zápasů, suverénně nejví-
ce ze všech našich týmů. V těchto zápasech se jim dařilo, 
střídavě tedy někdy vítězili, ale ve spoustě se také nedařilo. 
Hodně záleželo, jaká se k jednotlivým turnajům sešla sesta-
va. Přesto  je  to pro nás  jediná budoucnost a práce s  touto 
kategorií je pro náš oddíl rozhodující. Děkuji proto trenéro-
vi a rodičům za trpělivost a ono to jednou přijde. Vydržme!

Za mladší přípravku na podzim hráli:
l z Viking Union: Michal Mackowiak, Tadeáš Zörnig, Lu-

káš Grund, Matyáš Nagy, Tadeáš Nagy, Jan Doležal, Niko-
las Hruška, Eliška Kautová, Barbora Efenberková, Kamila 
Jirátová, Filip Kryštov, Miroslav Lenoci, Ludvík Dunka

l z 1. FC: Tomáš Soběslav, Antonín Danihel

q Na fotografii z turnaje mladší přípravky v Opočně: vpředu 
leží Tadeáš Zörnig, v pokleku zleva Lukáš Grund, Matyáš 
Nagy  a Tomáš Soběslav. Zleva  stojí  Jan Doležal, Nicolas 
Hruška, Filip Kryštof a Miroslav Lenoci.



STARŠÍ PŘÍPRAVKA
I  starší  přípravka  Viking  Union  Rokytnice  v  souklubí  

Viking  Union  Rokytnice,  1.FC  Rokytnice,  TJ  Baník  Vam-
berk  dominovala  v  podzimní  části  OP  rychnovského  okre-
su.  Pod  vedením  trenérů  Petra  Jiráta  a  Tomáše  Hájka  se 
vytvořil  tým,  který  odehrál  9  turnajů  v  soutěži  okresní-
ho  přeboru  starších  přípravek.  Z  27  zápasů  bylo  21  výher,  
1 remíza a 5 porážek.

  
Za tým nastupovali během podzimu tito hráči a hráčky:
l z Viking Union: Josef Lenoci, Adéla Ondošová, Johny Nguy-

en, Maksim Kuleshov, Kryštof Jedlička, Johana Michaličková, 
Viktoriia Pustovit, Kamila Jirátová

l z 1.FC: Tomáš Soběslav, Miloš Koukol, Patrik Prezbruchý 
l z  TJ  Baník  Vamberk:  Ondřej  Mazúch,  Tomáš  Dolek,  

Libor Čonka    

Trenérům  děkujeme  za  perfektně  odvedenou  práci.  Rodičům 
za svěřené děti a pomoc jak při trénování, tak s dopravou na tur-
naje i tréninky.

q Na fotografii z posledního turnaje starší přípravky ve Slati-
ně: vpředu leží brankář Josef Lenoci, v pokleku zleva Kami-
la Jirátová, Tomáš Soběslav a Libor Čonka, zleva stojí tre-
nér Petr Jirát, Tomáš Dolek, Ondřej Mazúch, Johny Nguyen 
a trenér Tomáš Hájek.

MLADŠÍ ŽÁCI
Mladší  žáci  a  žákyně  Viking  Union  Rokytnice  v  souklubí  

s 1. FC Rokytnice sice nebyli tak úspěšní jako jejich starší spolu-
bojovníci, ale rozhodně také nezklamali. V podzimní části okres-
ního přeboru mladších žáků pod vedením trenérů Jakuba Stoklase,  
Radka Prezbruchého, Romana Moudrého, Pavla Koukola a Jaro-
slava Ungera sehráli celkem 14 utkání. V 8 utkání zvítězili, v jed-
nom remizovali a 5x prohráli. V tabulce figurují na druhém místě 
ale Vamberk a Javornice mají utkání k dobru. Nejhůře však skon-
čí po podzimu na  třetím místě. Děkuji všem trenérům a hráčům 
za  dosažené  výsledky,  panu  Strmiskovi  za  bezchybnou  dopravu 
k utkáním venku a těšíme se na jarní část sezony 22-23. 
V utkáních nastupovali tito hráči a hráčky:
l Z Viking Union: Tomáš Kaute, Leoš Efenberk, Tobias Stör-

mer, Tereza Kuncová, Viktorie Fialová, Viktoriia Pustovit, Mak-
sim Kuleshov, Johny Nguyen, Adéla Ondošová, Vanesa Zářecká, 
Josef Lenoci 
l Z  1.FC:  Zdeněk  Pelant,  Patrik  Prezbruchý, Adam  Šteiner, 

Štěpán Přibyl, Michal Joukl.                           
Za Viking Union Rokytnice Jaroslav Unger

q Fotografie  mladších  žáků  z  hřiště  v  Borohrádku:  vpředu 
v pokleku Štěpán Přibyl, uprostřed zleva Zdeněk Pelant, To-
máš Kaute, Tobias Störmer, Adam Šteiner a Patrik Prezbru-
chý. Vzadu zleva Robin Kaute, Samuel Daniš, trenér Jaro-
slav Unger, Viktorie Filipová a Tereza Kuncová.

STARŠÍ ŽÁCI
Podzimní  část  vypadala  jako  pochod  přes  Orlické  hory.  

Jednak byla dlouhá (započali jsme ji počátkem srpna soustředěním 
ve Vamberku a na stejném místě ji 12. listopadu ukončili), a jednak 
byla  náročná  a  proměnlivá  jako  horské  počasí. Dvě města  -  je-
den tým. Dva a půl tisíce najetých kilometrů na společné tréninky 
a utkání autem, vlakem, autobusem. Cílem podzimu bylo vytvořit 
konkurence schopný tým, v jehož možnostech je sehrát vyrovnané 
zápasy s týmy z Královéhradeckého kraje. Z vamberecké a rokyt-
nické líhně naše družstvo rostlo pod vedením Marcela Olšavského 
zápas od zápasu. Vrchol jsme zažili okolo konce října, kdy jsme 
výsledky stvrzovali předvedenou hrou. Ke konci sezóny bylo pa-
trné, že podzim je dlouhý a že hráči/hráčky toho mají plné zuby. 
Do Vánoc jsme dali volnější režim a po Novém roce jdeme opět 
do toho naplno. Podzimní část mi opět dokázala, že když se chce, 
tak to jde. Velké díky všem, kteří pomohli či mohli být u toho.

Pavel Koukol

q Starší žáci na posledním zápase ve Vamberku: horní řada zleva – Sa-
muel Čapek, Denisa Hamerská, Václav Horský, Vojtěch Bartoš, Vác-
lav Kušta, Matěj Bartoš, Jakub Khol, Leoš Efenberk; dolní řada zleva 
– Daniel Čapek, Michaela Kopsová, Karolína Fišerová, Jakub Stoklas, 
Martin Kaute, Tomáš Klement, Marek Hamerský a leží Robin Kaute.



MUŽI 1. FC ROKYTNICE
V prvních kolech jsme se nevyvarovali zbytečným 

ztrátám bodů do tabulky. Posílili jsme. V době nouze 
obuly kopačky staronové  tváře. Dokonce  jsem popr-
vé, co pamatuji, mohl registrovat hráče ze zahraničí. 
Za podzim se toho odehrálo hodně. Nechyběly kontu-
mace,  nedohraná  (opakovaná)  utkání,  červené  karty. 
Po obrání bodů týmů z předních příček tabulky byla 
šance dohrát podzim téměř na samém chvostu. Bohu-
žel poslední zápas podzimu nám nadělal komplikace 
(porážka 1:2 s Rovní) do jarních bojů o přední pozice.

Jménem klubu Vám přejeme k vánočním svát-
kům a do nového roku hodně zdraví a pohody - to 
ostatní přijde samo.

Pavel Koukol

Okénko do historie
rokytnické kopané

Posledních deset let bylo turbulentních - o vrcholech 
a pádech. Podzim 2012 jsme začali honbou za postu-
pem do II. třídy. A to se ihned podařilo. Poté jsme se 
několik sezón jen o vlásek drželi nad sestupovými vo-
dami OP II. třídy. Pád přišel na podzim 2018 a o rok 
později jsme začali soutěž v OP IV. třídy. První polo-
vina soutěže se vyvíjela velmi dobře, drželi si postu-
povou příčku, pak promluvil covid... a naděje zhasly. 
Po dvou nedohraných (anulovaných) ročnících se stále 
pohybujeme  v  nejnižší  soutěži.  Po  loňském  nezdaru 
máme do jarní části možnost pomýšlet na to, že postup 
není až tak daleko.

Slovem na závěr:
Okénka do historie jsem nezačal psát, abych důsled-

ně zmapoval místní fotbalovou historií. Ta si zaslouží 
práci pečlivější a komplexnější. Já si dal za cíl k výročí  
70.  let  klubu,  aby byla  zdigitalizována a  zpřístupně-
na  kronika  klubu  pamětníkům  a  příznivcům  fotbalu 
- zkrátka všem. Od prosince 2020 do prosince 2022. 
Tak dlouho mi  trvalo ve volných chvílích soubor 28 
kronik sehnat, naskenovat a nahrát. Až nyní můžu říct, 
že je práce hotova.
      Převeliké  díky  patří  rodině Charvátovým,  která 

kroniky  zapůjčila,  zvláště  dnes  již  zesnulému  panu 
Milanu Charvátovi,  jenž (troufám si říci) celoživotní 
dílo tvořil a zachoval.
Historie  kronik  klubu  je  dostupná  či  ke  stažení  

na https://eu.zonerama.com/Koukolpavel
Pavel Koukol

q Horní řada zleva – Robert Šebek, Filip Havlíček, Petr Kunc, 
Vratislav Holenda, Martin Cit, Radim Hloušek, Lukáš Levý, 
Pavel Hudousek, Martin Kaška, Ondřej Potužník; dolní řada 
zleva – Lukáš Hůlka, Petr Kubík, Roman Bellan, David Cit, 
Lukáš Houser, Pavel Koukol, Jakub Stoklas

TRAFIKA PETR KUNC
ROKYTNICE

NABÍZÍME:
q Nástěnné a stolní kalendáře, diáře na rok 2023
q VÁNOČNÍ dekorace, dárky, balicí papír
q Krmivo pro psy, kočky, ptactvo
q Výtvarné a kancelářské potřeby

Manželé Kuncovi přejí všem svým zákazníkům klidné 
prožití vánočních svátků a hodně zdraví v novém roce.

PŘEDPLAŤTE SI HORSKÝ KURÝR
Roční předplatné pro obyvatele Rokytnice v Orlických 

horách stojí 90 Kč. Zpravodaj Vám pošta doručí každý 
měsíc do Vaší schránky. Poštovné hradí Město Rokytnice 
v O.h.

Objednat  předplatné  můžete  buď  osobně  v  redakci 
Horského kurýra (Infocentrum – Dům služeb na náměs-
tí) nebo e-mailem: hoku@rokytnice.cz .
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Čas svíček
Dny se krátí, stmívá se dříve, než bychom si přáli a přichází 

čas svíček. Je to s nimi útulnější, nemyslíte? Hned je soumrak 
vlídnější a pohled z okna tolik nemrzí, protože svíčky dodají 
atmosféru, na jakou mnozí z nás čekají a těší se. Svíčky jsou 
vděčným dárkem,  když  člověk  neví,  čím by  udělal  radost. 
Svíčkou neurazíme a mnohdy je z ní dárek putovní, ale proč 
ne? Nepatří jen k Dušičkám, Adventu - jsou součástí domácí 
pohody a odpočinku.
A teď je ten čas tady, tak si vyberte nějakou krásně voňa-

vou svíčku a zapalte ji, ať plamínek kmitá a vytváří stíny, při 
kterých se tak krásně lenoší!
Příroda  se pomalu ukládá ke  spánku a my začínáme po-

mýšlet na nadcházející dobu temných dnů a blížící se konec 
roku.
Užijte si krásné dny tak, jak je vám nejmileji! S plamínkem 

či bez, jen ať jsou radostné.
OP

PLESY V ROKYTNICI V KULTURNÍM 
DOMĚ KLUB DRUŽBA

4. února 2023 - SPORTOVNÍ PLES
25. února 2023 - ROKYTNICKÝ PLES

POHLED DO HISTORIE
Stavba Domu služeb na náměstí v Rokytnici, kde dnes sídlí 

Městské informační a kulturní středisko a Knihovna, drogerie, 
dětský obchůdek a služby (kosmetika, manikúra, kadeřnictví).

Myslivecký ples
13. ledna v novém sále v Pěčíně


